
Dne 9. května 2023 pro-
běhla v našem koste-

le panelová diskuse, kterou 
uspořádala hnutí Mary’s 
Meals a Meeting Brno. Před 
oltářem se tak setkali zakla-
datel hnutí Mary’s Meals 
Magnus MacFarlane-Barrow 
a ekonom Tomáš Sedláček 
s  farářkou Církve českoslo-
venské husitské Martinou Vik-
torií Kopeckou a Davidem Mackem, kteří 
jim kladli otázky a rozhovor moderovali. 
Rozhovor, kterému diváci přihlíželi, nebyl 
jen o ekonomických otázkách bídy, bla-
hobytu a nasměrování toku finančních 
prostředků tam, kde je jich třeba, ale 
i  o  vztahu mluvčích k Bohu, Panně Marii 
a  světcům. Jednalo se o zajímavé setkání 

příslušníků různých církví. Na konci byl 
prostor i pro dotazy diváků a po diskusi 
následovala autogramiáda knihy Bouda, 
která krmí miliony dětí, a nové Magnu-
sovy publikace Štědrost a dobročin-
nost. Atmosféru večera pomohl navodit 
i Oldřich Smysl, který zazpíval několik 
písní.� Gabriela�Klašková�

červen 2023

Slovo úvodem
Antonín�a�Barbora
Do okruhu naší farnosti přibyla jedna 
živá kaple, totiž Kaple svatého Antoní-
na Paduánského a svaté Barbory. Jako 
kluci jsme chodili na „výpravy“ do Wil-
soňáku, kterému jsme nikdy – promiň-
te, pane spisovateli, vy za to nemůžete 
– neřekli Jiráskův les. Jednou z cest se 
dalo sejít kolem opuštěných krásných 
domů na skalách až ke zmíněné stavbě. 
A moc nás mrzelo, že zuboženou, polo-
rozpadlou kapličku už nikdo nezachrá-
ní. A ejhle – padesát let nějak zázračně 
přečkala a je k neuvěření, že projek-
tanti a stavbaři nabídli kapličku opra-
vit a  pan biskup Vojtěch mohl převzít 
záštitu nad její obnovou.

Mimochodem, byli jste v pátek 
28.  dubna na Dni otevřeného tunelu? 
Byly nás tam snad desetitisíce. Pět set 
metrů tam, pět set zpátky. Balonky 
dětí, osvětlení, tlumení, zabezpečení, 
úniková chodba. A všichni se na konci 
při obrátce zpět zastavili – u kaple. Prý 
tam po dokončení bude zastávka na 
znamení, pro kočárky, cyklisty, turisty. 
Krása a radost.

Za pár dnů jsem tunel tentokrát už 
projel – šalinou jedničkou. Je to výteč-
ně odvedené stavařské dílo. Mimo-
chodem, že neuhodnete, kolik metrů 
vzdušné vzdálenosti je od věže svatého 
Augustina k věžičce svatého Antonína, 
kterému přibyla kamarádka svatá Bar-
bora? Prozradím: přesně pouhých tisíc 
metrů. Jak mám daleko k Pánu Bohu 
já? Jak máte daleko vy? 

Dobré dny přeje
� kaplan�Martin�Holík

Jíst, učit se a milovat

Nedělní farní kavárna v zeleni (za koste-
lem) je fajn! foto:�Martin�Holík

 foto:�Zbyněk�Franc

Sedm mladých z naší farnosti přijalo o svatodušní neděli 28. 5. 2023 v katedrá-
le sv. Petra a Pavla svátost biřmování. K přijetí svátosti je připravoval o. Petr.
 foto:�Vít�Horník

O nedělích 21. a 28. května po deváté 
mši svaté dotekla káva až do zahrady u 
našeho kostela, kde se vždy sešlo přes 
70 lidí. Za krásného slunečného poča-
sí měli možnost si popovídat a vzá-
jemně se lépe poznat. Velký dík patří 
Magdě Crhanové, jejímu manželovi a 
mnoha pomocníkům, kteří neváhali 
přijít dříve a před bohoslužbou vynést 
ze sklepa lavice a stoly a vše připravit.
� Zdeněk�Laudát

Pěkné počasí vyhnalo farníky ven



Stalo se 
V pondělí 8. 5. se uskutečnil koncert 
„Setkání“, na němž vystoupila Schola 
Biskupského gymnázia Brno a Komor-
ní sbor gymnázia z Wasseralfingenu.

~
Sbírka na pomoc pronásledovaným 
křesťanům vynesla 34 117,– Kč. 

~
Ve středu 17. května u nás komunita 
Emmanuel připravila Večer Božího 
milosrdenství. Zahrnuty byly chvály, 
přímluvná modlitba, svědectví i mož-
nost svátosti smíření.

~
Ve čtvrtek 18. května jsme oslavili 
Nanebevstoupení Páně.

Pokřtěni byli:
7. 5. Klára Anna Fialová
21. 5. Jasmína Žofie Oplatková
28. 5. Benedikt Kóhler

Svátost manželství přijali:
20. 5. Kateřina Pilerová  �
 a Oldřich Langášek
27. 5. Hana Horáková a Jan Macků

Zaznělo v  kázání 
Bůh nás obklopuje ze všech stran. 
� o.�Petr�Vrbacký

Ochota dát se vést Ježíšem, který 
působí uprostřed své církve – to je 
počáteční impulz, skrze který při-
chází náš přímluvce Duch svatý. 
� o.�Petr�Vrbacký

Okénko do minulosti
OBDOBÍ 1990–2012
Za působení otce M. Kabrdy a také díky 
novým poměrům ve státě se ve farnosti 
ujaly nové zvyklosti, vznikla nová spole-
čenství. Připomeňme si je.

Kostel jako místo setkávání
Ekumenické přehlídky chrámových sbo-
rů dětí a mládeže�
První ročník se konal v roce 1991, cel-
kem se jich ve farnosti uskutečnilo dva-
cet. Přehlídky nazvané Setkání zvaly 
každoročně do farnosti různé dětské 
a mládežnické sbory z celé republiky. 
S myšlenkou těchto přehlídek přišel 
P.  Karel Cikrle, významným způsobem 
v  organizování se zapojili manželé Lau-
dátovi. Nejdříve jednodenní, později už 
dvoudenní přehlídky měly i své vzácné 
hosty – např. Zdeňka Pololáníka, Petra 
Fialu, Richarda Nováka, Ivu Bittovou, 
Jiřího Pavlicu s Hradišťanem, častým 
hostem byli biskup Vojtěch Cikrle spolu 
s primátorem města Brna, pod jejichž 
záštitou se přehlídky konaly. 
Ekumenické bohoslužby slova
Slavily se pravidelně v Týdnu modliteb 
za sjednocení křesťanů se zástupci pro-
testantských společenství v srdečném 
a  přátelském ovzduší. 
Varhanní koncerty�
Kvalitní dvoumanuálové varhany při-
tahovaly pozornost hudebníků už za 
P.  Bohumila Pavlů. V devadesátých 
letech vzrostl počet koncertů až na tři 
týdně, hojně byly (a jsou) varhany užívá-
ny studenty hudebních škol. 

Společenství věřících
Skauti od sv. Augustina
Oddíl vznikl už v roce 1982, kdy byl 
součástí Svazarmu. Po roce 1989 se 
postupně rozšířil na samostatné stře-
disko s názvem Axinit. V roce 2013 mělo 
středisko čtyři oddíly. Skautská výchova 
je založena na křesťanských zásadách. 
Učí děti a mládež samostatnosti, zodpo-
vědnosti, obětavosti, službě, správnému 
vztahu k Bohu, k sobě a k druhým. 
Mariina legie
Toto laické hnutí bylo ve farnosti založeno 
v roce 1992, vedoucím se stal P. Pavel 
Kolář. Legii tvořily dvě skupiny členů: 
aktivní legionáři, nejznámější z nich byli 
pan Ladislav Ševčík a pan Dušan Algert 
(za roky svého působení navštívili na 350 
rodin), a pomocní legionáři, kteří činnost 
aktivních podporovali modlitbou. 
Farní charita
Vznikla na popud p. Kabrdy v roce 1991. 
Mezi zakládající členy patří MUDr. Jiří 
Kubek, paní Hana Zbožínková, pan Petr 
Konzal, Igor Čižmář a další (viz historie 
farnosti str. 159). Služba dvaceti přihlá-
šeným lidem v pravidelných návštěvách 
jednou až třikrát týdně i častěji, podle 
potřeby. Charita každoročně pořádala 
poutní zájezdy. Navštívili např. Sloup 
u  Macochy, Křtiny, Zelenou horu, Vranov. 
Projevem obětavé služby členů byl pobyt 
dvaceti ukrajinských dětí, kdy se o  ně po 
šest týdnů starali. Postupem času členů 
ubylo, věkem, změnou bydliště tak farní 
charita zanikla. Za 15 let své existence 
vykonala velké záslužné dílo.

� (Srov.�Svatý�Augustin…,�str.�156–160)��
� s.�Stanislava

Augustinovy spisovatelské počátky
U autora tolika spisů, jako je Augustin, má 
člověk pocit, že spisovatel musel rychleji 
psát, než je čtenář schopen číst. Kdy se z 
Augustina stal spisovatel? Hned v první 
kapitole své studie  Milost a vůle pod-
le Augustina na to odpovídá profesorka 
Lenka Karfíková. Píše o něm takto: Augus-
tinova spisovatelská činnost začíná nedo-
chovaným mladistvým dílem ciceronské 
inspirace De pulchro et apto (O  krásném 
a  vhodném). Podle referátu, který o něm 
Augustin sám podává, nemáme důvod 
se domnívat, že bychom zde našli coko-
li k otázce milosti. Pozornost mladého 
rétora se tehdy upírala k filosofickým 
tématům, jak mu je otevřela znalost Cice-
rona, posléze byl skepsí nové Akademie 
přiveden k  postoji radikální pochybnos-

ti a teprve později mu četba „platón-
ských knih“ otevřela cestu filosofického 
výstupu k  ryze duchovní neproměnné 
skutečnosti. Tak byla v prostředí milán-
ských platoniků a  v novoplatonizujících 
kázáních biskupa Ambrože připravena 
křesťanská konverze tohoto neklidného 
ducha, který se původně, ještě na rod-
né africké půdě, přiklonil k manichej-
ství a  posléze k  jakési formě stoicismu. 
Augustin nalezl Boha jako jediný princip 
veškerenstva, který sice zcela přesahuje 
tento svět, zároveň je však nablízku lid-
skému srdci a přichází k člověku ve svém 
vtělení. Ani v Augustinových raných 
dialozích, sepsaných po jeho konverzi 
na prázdninách v Cassiciaku v létě 386, 
které snad částečně zachycují Augusti-

novy tamější rozhovory s jeho přáteli, 
matkou Monikou a synem Adeodatem, 
nenacházíme nic k nauce o milosti a jen 
velmi málo i milosti samé. Přesto bych 
chtěla pro naše téma připomenout tři 
motivy, které jsou charakteristické pro 
výchozí stadium Augustinova myšlení 
a  které dojdou krystalizací jeho nauky 
o  milosti určitého zvýraznění či radikál-
ní proměny. Je to představa blaženosti 
jako deum habere ze spisu De beata vita, 
zdůraznění dokonalého světového řádu, 
do nějž je začleněno i zlo a v němž každý 
dostává, co mu patří, ze spisu De ordi-
ne a představa Boha jako dárce pozná-
ní, jak se k  němu obracejí Augustinova 
Soliloquia.
� Daniel�Blažke

Alžběta�Daňková



Minh Thanh Jakobsen, Monika Maš-
ková a Pavel Bánovec o Velikonoční 

vigilii přijali v kostele svatého Augusti-
na svátost křtu. Vystudovaná architekt-
ka, která se s manželem přestěhovala do 
Brna před dvěma roky, si jako patronku 
vybrala svatou Hannu Chrzanowskou 
(polská římskokatolická laička, zdravot-
ní sestra). „Od malička mi říkali Hana, 
proto jsem si velice přála, aby toto jmé-
no se mnou bylo ‚oficiálně‘ spojeno. 
S  kmotrou jsme tedy hledaly svatořeče-
nou Hanu a kupodivu se povedlo,“ svěři-
la se Minh Thanh Jakobsen. Naši farnost 
objevili při jedné procházce po Wilsono-
vě lese, kdy vyšli u kostela. „Proto jsme 
si řekli, že tam zkusíme zajít na svatou 
mši. Oba jsme byli velice překvapení, 
kolik mladých lidí do této farnosti chodí 
a bylo nám to více než sympatické. Cítila 
jsem, že se do takovéhoto společenství 
chci zapojit,“ přiblížila paní Jakobsen 
s tím, že záměr nechat se pokřtít měla 
již dříve, s manželem měli církevní sňa-
tek a jejich syn je pokřtěný již zde ve Sv. 
Augustinu.

Na katechumenát 
je připravoval P. Petr 
Vrbacký, nejprve spo-
lu s biřmovanci, poté 
už samostatně. „Rád 
bych vyjádřil veliké 
poděkování otci Pet-
rovi, který se nám na 
přípravách po celou 
dobu věnoval, trpěli-
vě vysvětloval a učil 
nás, poskytoval nám 
všemožnou pomoc 
a podporu a odvedl 
mnoho další skvělé 
práce při přípravách 
a organizaci,“ sdělil další neokatechu-
men Pavel Bánovec, který také vyjádřil 
zvláštní poděkování svému kmotrovi 
p. Ing. Laudátovi za pomoc a podporu, 
kterou mu poskytl, i sestrám Učednicím 
Božského Mistra „za krásná slova, který-
mi nás přišly uvítat, a samozřejmě celé-
mu společenství za přijetí do svých řad“.

„Farní společenství vnímám jako přá-
telský kolektiv, od kterého jsem zatím 

vždy dostala potřebnou pomoc a moc si 
toho vážím. Doufám, že se budeme moci 
časem více zapojit do dění ve farnosti,“ 
uzavírá Minh Thanh Jakobsen.

Za celou redakci přejeme, aby se novo-
křtěnci u nás cítili skutečně doma 
a �společně jsme kráčeli vstříc Kristu.  

Jaroslava�Otradovcová

Farnost se těší z nově pokřtěných dospělých

Kaple je projekt naší s. Maristelli 
Sienickiej, architektky z Polska, 
která rovněž hlídala práce dělní-
ků. Dne 7. 11. 1998 kapli posvětil 
Mons. Jiří Mikulášek.

Naše kongregace je celá ode-
vzdána Božskému Mistru přítom-
nému v  eucharistii. Každý den přes 
1,5 hod. adoruje sestra Nejsvětější 
svátost oltářní a není to jen její 
osobní modlitba; předkládá Bohu 
potřeby lidí, modlí se za církev a 
celý svět. Od začátku bylo naší pri-
oritou to, aby kaple byla přístupná pro 
věřící, aby také oni mohli příjít a spolu 
s námi adorovat Krista. Každý, kdo byl 
u  nás na adoraci, uviděl, že kromě vysta-
vené Nejsvětější svátosti je vždy vysta-
vena otevřená Bible. Náš zakladatel, bl. J. 
Alberione, od počátku zdůrazňoval tyto 
dvě přítomnosti Ježíše s námi: v eucha-
ristii a v Božím Slově. Učil nás je spolu 
uctívat, protože toho Ježíše, kterého ado-
rujeme v Nejsvětější svátosti, poznává-
me právě skrze slova Bible. 

Na pravé straně se nachazí socha Pan-
ny Marie Královny apoštolů. Vidíme, že 
Maria drží Ježíše před sebou v gestu, 
jako by nám ho chtěla předat, a tím-
to postojem nesoustředí pozornost na 
sebe, ale na něho. To činí každý pravý 
apoštol: přijímá Krista, aby ho pak zane-

sl bližním. Maria je Královnou apoštolů, 
protože ona se jako první otevřela půso-
bení Ducha svatého v zvěstování a přija-
la Ježíše nikoli pro sebe, ale pro nás, aby 
ho dala světu. Pak Maria téhož Ducha 
očekávala spolu s apoštoly ve večeřadle 
a  učila je, jak ho mají přijmout. Královna 
apoštolů to pro nás činí i dnes: vyprošuje 
nám dar Ducha Svatého a učí nás spolu-
práci s ním. 

Vedle sochy Marie Královny apoštolů 
je socha svatého apoštola Pavla. Sv. Pavel 
– jak to zdůrazňoval bl. J. Alberione – se 
nestal apoštolem, protože šel ke všem 
národům, ale šel ke všem národům, 
protože v něm žil Ježíš – Apoštol Otce. 
Pavel přece o sobě řekl: „Už nežiji já, ale 
žije ve mně Kristus.“ (Ga 2,20) Tak ani 
my se nestáváme apoštoly, protože hlá-

sáme evangelium, ale stáváme se 
apoštoly, jestliže dovolíme Kristu, 
aby v  nás rostl. Apoštolát podle 
J.  Alberioneho je „vyzařování Kris-
ta“ a sv. Pavel je toho dokonalým 
příkladem. Zakladatel chtěl, aby-
chom byli „svatým Pavlem“ dneš-
ka, to znamená, abychom dneš-
nímu světu ukázali, že v nás žije 
Kristus, že náš život je ztotožněný 
s životem Krista. Proto uctíváme 
sv. Pavla, krmíme se jeho slovy, 
která nám nechal ve svých listech. 

Alberione dokonce ne sebe, ale sv. Pavla 
považoval za našeho pravého zaklada-
tele. Říkal, že to sv. Pavel si nás vybral 
a  chtěl tuto Rodinu. Mocnou přímluvu 
téhož apoštola často zakoušíme v našem 
každodenním životě.

U svátostánku je nápis: „Nebojte�se,�Já�
jsem�s�vámi.�Na�tomto�místě�vás�chci�pro-
niknout�svým�světlem.�Obraťte�se�a�mějte�
kající�smýšlení.“ To jsou slova, která náš 
zakladatel obdržel ve vidění od samot-
ného Ježíše na začátku zakládání Rodi-
ny svatého Pavla. Pravděpodobně je 
slyšel v latině: „Nolite�timere,�Ego�vobis-
cum� sum.� Ab� hinc� illuminare� volo.� Cor�
poenitens� tenete”. Alberione pochopil, 
že Božský Mistr chce Institut povzbudit 
a uklidnit.
� ...pokračování�na�str.�4

Kaple Mistra Ježíše

Křestní obřad při Velikonoční vigilii foto:�Vít�Horník
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Farní diář 
� 11. 6.�  Farní den (v augustiniánském 

opatství na Starém Brně)

� 18. 6.��  Fotbalové utkání ministranti vs. 
otcové

� 27. 6. Večer chval

� 29. 6. Slavnost sv. Petra a Pavla

...pokračování�ze�str.�3
Jeho duchovní vůdce, teď už služeb-

ník Boží, kanovník František Chiesa, ho 
pobízel, aby z těchto svatých slov uči-
nil praktický životní program pro sebe 
i pro všechny členy vznikající rodiny. 
Proto jsou tato Ježíšova slova v každé 
naší kapli na celém světě. Alberione ve 
svých vzpomínkách psaných v třetí oso-
bě vysvětlil, jak ta slova chápal: 
„�‚Nebojte se, Já jsem s vámi.‘�Ani�soci-

alisté,�ani�fašisté,�ani�svět,�ani�spěch,�ani�
nečekaný�okamžik�věřitelské�paniky,�ani�
porážka,�ani�satan,�ani�utrpení,�ani�vaše�
nedostatečnost� ve� všem� vás� nemohou�
zastavit,� ale� ujistěte� se,� že� Mě� necháte�
zůstat�s�vámi;�nevyhánějte�mě�pro�hřích.�
‚Já�jsem�s�vámi,‘�tedy�s�vaší�Rodinou,�kterou�
jsem�chtěl,�která�je�moje,�kterou�vyživuji,�
ke� které� jako� Hlava� patřím.� Neváhejte!�
I��když�existuje�mnoho�obtíží;�jen�abych�Já�
mohl�být�vždy�s�vámi!�Ne�hříchy…

‚Na tomto místě vás chci proniknout 
svým světlem.‘�Znamená�to,�že�Já�jsem�vaše�
světlo�a�že�vás�použiji�k�osvěcování.�Dávám�
vám�tuto�misi�a�chci,�abyste�ji�splnili.�Svět-
lo,�kterým�byl�Božský�Mistr�oděn,�sílu�hlasu�
zdůrazňující� ‚chci‘� a� ‚odtud‘� a� �nataženou�
ruku� ukazující� ke� svatostánku� pochopil�

jako�pozvání�čerpat�vše�od�Něho,�Božské-
ho� Mistra,� přebývajícího� ve� svatostánku;�
že� je�to� Jeho�vůle;�že�z�této�Rodiny,� tehdy�
ohrožené,�mělo�vyjít�velké�světlo…

‚Obraťte se a mějte kající smýšlení.‘�
To� znamená� neustálé� uznávání� našich�
hříchů,�zlozvyků,�nedostatků�a�jejích�lito-
vání.�Je�třeba�rozlišovavat�mezi�tím,�co�je�
Boží�a�co�je�naše:�všechna�čest�Bohu,�nám�
pohrdání.�Z�toho�se�pak�zrodila�modlitba�
víry:�‚Pakt�nebo�tajemství�úspěchu.‘�“.�Ten-
to „pakt“ je úplným zasvěcením se Ježíši 
s naprostou důvěrou a odhodláním dělat 
vše jen pro jeho slávu a spásu lidí. Obno-
vujeme ho každý den.

V naši kapli jsou také ostatky našeho 
zakladatele bl. J. Alberioneho a jeho prv-
ního spolupracovníka bl. o. Timoteje Gia-
ccarda. O. Giaccardo je ten, který položil 
svůj život za existenci naší kongregace, 
když jsme v roce 1946 obdrželi od vati-
kánské Kongregace pro zasvěcený život 
úmrtní dekret nařizující její uzavření.

Naše kaple se nachází na Wolkrově 8 
a  je otevřena k adoraci pro veřejnost: 
po–pá: 8.00–9.20, so–ne: 16.00–18.00. 
Každý 2. čtvrtek v měsíci je v 7.00 slouže-
na mše sv. Všichni jste srdečně zváni.

sestry�Učednice�Božského�Mistra

Bohoslužba smíření
Dne 25. 6. 2023 v 10:30 proběhne 
v  našem kostele Bohoslužba smíření, kte-
rá bude akcentovat fakt, že křesťané žijí 
víru bez ohledu na svůj původ a národ-
nost ve společenství a sdílejí navzájem 
solidaritu s ostatními, kteří procházejí 
težkým obdobím. Bohoslužba se dotkne 
Ježíšových slov „Nebojte se“, což je výzva 
určená všem lidem, výzva k překonání 
strachu v současné situaci světa. 

Bohoslužbě bude předcházet pietní 
akt v Kounicových kolejích, kde účastní-
ci z Německa, Rakouska a České republi-
ky uctí památku obětí z let 1939 – 1945 
a  Pouti smíření, která již po osmnácté  
připomene historii spojenou s vyhná-
ním německojazyčného obyvatelstva 
z  Brna v roce 1945.

Mše proběhne v rámci festivalu Meet-
ing Brno ve spolupráci s Ackermann-
Gemeinde a proběhne zčásti v českém 
a  zčásti v německém jazyce.

Celebrují: Msgr. Dieter Olbrich, P. Jan 
Pacner, Mons. Martin Holík.

Mši doprovodí Jakubčatá, schola slo-
venských vysokoškoláků studujících 
v  Brně. Veronika�Smyslová

Poslední z nás (pozvánka na tábor)
Milí farníci! S kamarády z Brna a Babic 
nad Svitavou pořádáme v létě stanový 
tábor pro děti ve věku 8–13 let (mladší/
starší po domluvě) a rádi bychom pozva-
li děti z naší farnosti. Hodně táborníků 
nám totiž od minulého roku odrostlo, 
a  proto se snažíme rozšířit naše řady. 

Tábor bude letos v termínu 20. 8. 
– 2. 9. 2023 a jako každý rok využije-

me plně vybavené tábořiště v Protiva-
nově u  Boskovic. Cena tábora je letos 
3 500 Kč.

Bližší informace naleznete na našich 
webových stránkách:

letnistanovytabor.wixsite.com/tabor
Na případné zájemce se moc těšíme!

Maruška�Závišková�(HV)��
a�celý�tým�vedení

Modlitba papeže 
Františka
Kéž nám Pán Ježíš, čisté Slovo vylité 
z  Otcova srdce, pomůže, aby naše komu-
nikace byla jasná, otevřená a srdečná.

Kéž nám Pán Ježíš, Slovo, které se stalo 
tělem, pomůže naslouchat tlukotu srdcí, 
abychom se znovu poznávali jako bratři 
a sestry a zrušili nepřátelství, které roz-
děluje.

Kéž nám Pán Ježíš, Slovo pravdy a lásky, 
pomůže mluvit pravdu v lásce, abychom 
se cítili jako ochránci jeden druhého.

Věčná potíž podruhé
K tématu obtěžujícího žebrání před kos-
telem doplňuji informace, které doputo-
valy od farností z centra města. Dotyčný 
muž je doširoka známý výtržník Petr J. 
a bylo již proti němu vzneseno obvině-
ní na příslušném oddělení Policie ČR. 
Jeho chování však až dosud spadalo do 
kategorie přestupkového řízení, což je 
bohužel poměrně neúčinné (na jednání 
se nedostavuje, pokuty neplatí). Pokud 
by někdo mohl učinit výpověď o jeho 
násilném chování (ať už verbálním či 
fyzickém), kterého byl svědkem či obě-

tí, příslušný kontakt na vyšetřovatele je 
k  dispozici.

Sama policie v této věci doporučuje 
dotyčného neoslovovat a nereagovat na 
jeho projevy, eventuálně přivolat poli-
cejní hlídku. A především nedávat mu 
žádné peníze.

Aby bylo možno vyhnout se nepříjem-
né konfrontaci v našem kostele, budeme 
napříště při večerních bohoslužbách 
otevírat oba postranní vchody. A  pokud 
by se kdo obával blízkého kontaktu 
s  dotyčným, vždy je možno z kostela 
odejít přes zákristii a faru. 
� Petr�Vrbacký


